



CUSCS
香港中文大學專業進修學院
School of Continuing and Professional Studies
The Chinese University of Hong Kong



英國葡萄酒及烈酒教育基金會證書課程
WSET® Certificate in Wines and Spirits
(*Exclusive to HKICPA Members*)
Course code: 103-460707-01



Since the Financial Secretary announced the waiving of duties on wine and alcohol in March 08, there has been a rapid and steady increase in the import of wine into Hong Kong. During its process of becoming an important hub for the international wine trade, Hong Kong has an ever-increasing demand for professionals in the local wine industry.

WSET – “Wine and Spirit Education Trust®” (UK), which was founded in 1969 and provides courses in 50 countries worldwide, is a foremost international body in the field of wines and spirits education. The qualifications are well recognized worldwide and have an excellent reputation internationally with high quality assurance.

This course is modelled on the materials and curricula of the WSET® Certificate in Wines and Spirits programmes. Students will first learn about the fundamental concepts on wines and spirits, and building on that, will advance to the WSET Level 2 Intermediate Certificate curriculum. It is ideal for those who have little or no previous knowledge of the broad range of wines and spirits but whose job demands a sound but simple level of product knowledge, for example, in the customer service and sales functions of the hospitality, retailing and wholesaling industries. It is also suitable for an avid beginner or experienced wine lover seeking a comprehensive understanding of the world of wine. With wine drinking becoming one of the preferred life-style choices in Hong Kong, a solid basic understanding of wines and spirits will be a valuable tool for business executives and professionals in their networking activities.

Course structure

This course is conducted through formal lectures and group study / tutored wine tasting with a WSET® Certified Educator who, in addition to academic qualifications, has first-hand experience of visiting most of the established wine regions in the world. Students will be taught the WSET® Systematic Approach to Tasting which will enable them to produce descriptions of wines in a well-organised and systematic manner. At the end of the course, students are required to take the WSET® Level 2 Intermediate Certificate in Wines and Spirits examination.

The course will cover the basics of the following main areas:

- Still wines, both red and white; sparkling wines; sweet wines and fortified wines; and spirits and liqueurs;
- Main grape varieties including: Cabernet Sauvignon, Merlot, Pinot Noir, Syrah/Shiraz, Chardonnay, Riesling and Sauvignon Blanc;
- Key wine-producing regions of the world including: France, Germany, Italy, Spain, USA, Australia, New Zealand and Chile;
- Characteristics of the principal wines of the world.

On completion of the course, students should be able to:

- Demonstrate an understanding of the factors that influence the main styles of wine;
- Describe the characteristics of the principal grape varieties;
- Use the key terms on a bottle label to deduce the style and flavours of wines made from principal grape varieties and regions;
- Apply principles of food and wine matching to the key styles of wine available;
- Provide information and advice on the correct storage and service of wines and spirits.

Over 40 different varieties of wines and spirits will be tasted in class. Students are expected to take the WSET® Level 2 examination on last lesson and upon the satisfactory passing of which, will lead to an internationally recognised qualification. Course materials and examination are in English and medium of teaching language is Cantonese.

(For applicants aged 18 or above with no allergy to wine and spirits, heart disease or blood pressure problems.)

本課程以英國葡萄酒及烈酒教育基金會的課程內容為依歸，從基礎理論開始，逐步進展至二級課程的內容，課程最後一堂將安排二級考試。課程適合餐飲業從業人員、對品酒有興趣者及在工作上希望掌握葡萄酒知識的人士。授課語言為粵語，教材及考試內容為英語。(課程設有品酒部分，報讀人士須對酒精沒有過敏反應、沒有任何心臟或血管疾病，以及年滿 18 歲或以上。)

Tutor: **Mr. Stephan Lau 劉信全先生** (MBA, WSET® Diploma, WSET® Certified Educator, WSET® Internal Assessor, Associate, Institute of Wines and Spirits)

Course hour: **30 hours divided into 10 sessions of 3 hours each**

Venue: **Central Learning Centre**

Course fee: **\$8,360 (Exclusive to HKICPA members)**

Commencement date: **30 September 2010 (Thu.)**

For Enrolment, please fill in the “Application Form for General Courses” and submit to one of our Enrolment Centres listed on the form.

Enrolment forms are obtainable

- (1) from Enrolment Centres or Head Office; or**
- (2) by online download (www.scs.cuhk.edu.hk); or**
- (3) via fax at 2367 2593 / 3110 0611 / 2770 6376**

For any enquiries, please contact

Ms. Carol Kong

Programme Co-ordinator of the Humanities,

Tel Number: 2209 0476

E-mail: carolkong@cuhk.edu.hk



普通課程/遙距課程報名表格 Enrolment Form for General Courses / Distance Learning Courses
自學教材訂購表格 Order Form for Self-learning Packages

請於填寫本報名表格前細閱背頁之申請須知 Please read the "Notes for Application" overleaf carefully before completing this form
每個報讀的課程須分別填寫報名表格 Please use separate enrolment form for each course to be enrolled
此表格可自行影印以用作申請其他課程 This form can be photocopied for the purpose of enrolling in other courses

請以正楷填寫此表格 Please complete this form in BLOCK LETTERS

報讀課程 Course applied for:

由本院填寫 For SCS use only			
W	M	B	R
BAT		MLC	IUH
			OC

課程編號 Course Code	課程名稱 Course Title	學費 Course Fee
		HK\$

甲部 Part A: 個人資料 Personal Particulars

香港身份證/護照號碼: _____ () 簽發國家(如有): _____ 學生 / 註冊編號(如有): _____
HKID Card/Passport No.: _____ () Issuing Country (if any): _____ Student ID / Registration No. (if any): _____
(用作核實申請人之身份 For verification of the applicant's identity) (只適用於曾報讀本院課程之申請人 Applicable only for those who has enrolled in SCS course before)

稱謂: 先生 Mr. 小姐 Miss 太太 Mrs. 女士 Ms. 中文姓名: _____
Title: Mr. Miss Mrs. Ms. Name in Chinese: _____
(必須與香港身份證相同 Must be the same as shown on HKID card)

英文姓名: _____
Name in English: _____
姓氏 Surname 名字 First Name (必須與香港身份證相同 Must be the same as shown on HKID card)

出生日期: (日/月/年) _____ 國籍: _____
Date of Birth: (dd/mm/yy) _____ Nationality: _____

手電 / 傳呼: _____ 住宅電話: _____
Mobile / Pager: _____ Home Telephone: _____

辦事處電話: _____ 辦事處 / 聯絡傳真: _____
Office Telephone: _____ Office / Contact Fax: _____

電子郵箱地址: _____
E-mail Address: _____

通訊地址: _____
Correspondence Address: _____

進修積分計劃類別:
Category of SCS Cash Unit Scheme (CATS):
* 請刪去不適用者 Please delete as appropriate
 * 中大 / 中大專業進修學院全職職員
* CUHK / SCS Full-time Staff
 中大 * 校友 / 本科生 / 研究生
CUHK * Alumni / Current Undergraduate & Postgraduate Students
 中大專業進修學院 * 校友 / 學生
SCS * Alumni / Current Students
 * 中大 / 中大專業進修學院全職工作最少十年之前職員或已退休人士
CUHK Retirees and Non-serving Staff who had served in * CUHK / SCS for at least 10 years
 香港中文大學東華三院社區書院全職職員
CUTW Full-time Staff
 長者 (年滿六十歲或以上)
Senior Citizens (Aged 60 or above)
 網上中華基金會會員
Chinese Culture On Net Foundation (CCNF) Members
 新生 (不屬於上述七項人士)
New Students other than the above 7 categories
本人將 * 使用 / 不使用 存之積分 (如有) 報讀此課程。
I * would / would not use CATS available (if any) to enrol for this course.

香港 Hong Kong 九龍 Kowloon 新界 New Territories 離島 Islands

緊急事故聯絡人: 姓名 _____ 關係 _____ 電話號碼 _____
Emergency Contact Person: Name Relationship Phone No.

職業: 專業 Professional 商業 Commercial 技術人員 Technical 教育 Education 社會工作 Social Work 文員 Clerical 學生 Student 其他 (請註明): _____
Occupation: Others (Please specify): _____

最高教育程度: 中五 Form 5 中七 Form 7 專上 Post-Secondary 大學 University 研究院或以上 Postgraduate or above 其他 (請註明): _____
Highest Achieved Education Level: Others (Please specify): _____

閣下曾否修讀本院課程? 是 Yes 否 No 課程名稱 Course Title _____
Have you ever taken any of our courses? Course Title

你從何種途徑取得本院課程手冊 / 資料? How did you receive the SCS Prospectus / course information?
 親臨索取 In Person 展覽/講座 Exhibition/Seminar 銀行 Bank 政府部門/公營機構 Government Department/Public Organization
 郵寄索取 By Mail 手冊表格 Table in Prospectus 書局 Bookstore 貴公司人事/培訓處 Personnel/Training Department of your Company
 報章廣告 Advertisement 互聯網 Internet 其他 Others _____

本人希望於日後以 * 郵寄方式/電郵方式 接收到中大專業進修學院的資訊 (如不欲接收, 請於空格加上✓號)
I wish to receive SCS information by *mail / email in future (if otherwise, please tick this box) *please delete as appropriate 請刪去不適用者

乙部 Part B: 繳費方法 Methods of Payment (詳情請參閱背頁 please see overleaf for details)

支票 / 銀行本票號碼 Cheque / Bank Draft No.: _____
 現金 Cash 申請人可於任何一間恒生銀行 (不包括港鐵站內之恒生銀行) 以現金繳費, 報名中心恕不接受任何現金繳費。
Cash payment is not accepted at Enrolment Centres and can be made via an outlet of Hang Seng Bank (excluding Hang Seng Bank at MTR Station).

易辦事 EPS
 信用卡 Credit Card: Visa / Master
 中大專業進修學院信用卡 SCS Credit Card: 全數繳付 Full payment / 6個月分期付款 6-month instalment / 12個月分期付款 12-month instalment

選用信用卡之申請人請填寫以下部分 Applicants making payment by credit card please complete the part below
信用卡號碼 Card No. _____ 發卡銀行 Card Issuing Bank _____

持卡人姓名 Card Holder's Name: _____ 有效日期 (月/年) Expiry Date (mm/yy): _____

本人授權中大專業進修學院於上述信用卡支取學費港幣
I hereby authorize SCS to charge the credit card above for tuition fee HK\$ _____

持卡人簽署 Card Holder's Signature: _____ 日期 Date: _____

丙部 Part C: 聲明 Declaration

- 本人聲明在此報名表格及隨附文件所載的資料, 依本人所知均屬完整正確。I declare that all information provided in this enrolment form and the attached documents are, to the best of my knowledge, accurate and complete.
- 本人同意如本人獲取錄入學, 本人當遵守大學及學院的規例。I consent that if admitted, I will comply with all the Rules and Regulations stipulated by the University and the School.
- 本人已細閱報名表格內之申請須知, 並明白所有報名須知詳情均以本院課程手冊及網頁之最後更新版本為依歸。I have read the "Notes for Application" in this enrolment form and understood that the details of the Enrolment Guidelines are subject to revisions in the SCS prospectus and the latest updates in SCS website.

簽名 Signature: _____ 日期 Date: _____

申請須知 (詳細內容請參閱本院課程手冊。最後更新版本請參閱本院網頁。)

報名程序

填妥的報名表格必須連同所有有關資料副本(如有註明)及支票/銀行本票/銀行收據(如有)、郵寄(請於信封上註明「報名表格」)或於辦公時間內交回報名中心或總辦事處。申請將於報名表格、所有有關資料副本(如有註明)及繳費完整收妥後才獲處理。若申請人於開課前四天(或截止日期後報名的學員於上課時)還沒有收到收據及上課證,請致電報名組2209 0290或聯絡個別職員查詢。若要求額外的收據或上課證,學院將為每張額外發出的收據或上課證收取行政費用港幣五十元。除特別通知外,申請人須依照課程手冊上之指定時間、日期和地點上課。本院將不會發出取錄通知書給「普通(短期)課程」的申請人。

繳費辦法

(i) 支票/銀行本票

如用支票/銀行本票,請以「香港中文大學」名義抬頭,並加橫線,連同報名表格一併遞交。本院恕不接受期票。如報讀超過一個課程者,請分別填寫報名表格及開列支票/銀行本票及於支票/銀行本票背面寫上申請人姓名、香港身份證號碼及課程編號。如欲報讀之課程已額滿或取消,本院將退回支票/銀行本票。為免因銀行結算而導致進一步延誤,如開課日期將至(例如少於三個工作天),申請人將不建議使用支票繳交費用。如支票不能兌現,有關申請人須於收到本院職員通知當日起的三個工作天內親臨本院辦事處繳付學費,並須另行繳付五十元手續費。逾期辦理將不獲保留學額或被取消上課資格。

(ii) 現金

申請人可於任何一間恒生銀行(不包括港鐵站內之恒生銀行)以現金繳費,報名中心恕不接受任何現金繳費。本院之銀行入數紙可於報名中心、總辦事處或恒生銀行索取。本院銀行入數紙副本(SCS Copy)須於交費後連同報名表格一併交回或郵寄至報名中心或總辦事處。

(iii) 易辦事

學院報名中心均設有「易辦事」的繳費服務。

(iv) Visa卡/萬事達卡

本院報名中心均設有Visa卡/萬事達卡的繳費服務。請於報名表格上清楚填寫信用卡持有人姓名、信用卡編號、發卡銀行及有效日期。如信用卡繳費未能入賬,申請人須於收到本院職員通知當日起的三個工作天內親臨本院辦事處繳付學費,並須另行繳付五十元手續費。逾期辦理將不獲保留學額或被取消上課資格。

(v) 香港中文大學專業進修學院信用卡

持卡人凡於本院修讀任何課程,而該課程*的學費達港幣2,000元或以上,可享六個月或十二個月免息分期付款優惠。如免息分期金額達港幣5,000元或以上,申請人需繳付手續費以享免息分期付款優惠。

*若課程由超過一個單元組成,則個別單元的學費必須達港幣2,000元或以上,申請人才可享用免息分期付款優惠。

退款

除非因課程額滿、取消或於特殊情況下並得到本院同意,否則申請人不論上課與否,已繳之學費恕不退還。退款將會轉入申請人之銀行戶口。如申請人在遞交「課程額滿/取消通知書」後三至四星期內仍未收到退款,請致電 2209 0290 與報名組負責職員聯絡。

課程轉修

於課程額滿或取消的情況下申請人可獲准轉修另一課程。在其他任何情況下,申請人必須得到本院同意及以支票/銀行本票或信用卡繳交手續費港幣一百元才可轉讀另一課程。此項申請須於已報讀課程之開課日期前一星期提出,逾期恕不受理。此外,申請人已繳之學費及其學額不得轉讓他人。

課程更改

如報名人數不足,本院有權取消該課程,並於有需要時更改任何原定課程之導師、上課時間、地點及內容。

殘疾申請人士

如申請人為殘疾人士,請與報名組或課程負責職員聯絡。閣下所提供的資料,本院只用作進一步了解學生的需要及處理有關事宜上,以為閣下提供適當的安排及照顧。

個人資料收集聲明

申請人於報名表格所提供的個人資料,本院只會用作處理報名或學生事務的有關事宜。根據個人資料(私隱)條例,申請人有權查詢及更改其個人資料。申請人如欲更改其個人資料須填妥「學員個人資料更改通知書」交回本院,此表格可於本院網頁下載或傳真至2367 2593/3110 0611索取。

進修積分計劃

為鼓勵持續進修,香港中文大學專業進修學院推出全新進修獎勵計劃—「進修積分計劃」。在此計劃下,報讀本院課程的學員均可根據有關類別賺取積分,有關積分將可回贈於報讀下一個課程,以繳付部分學費。

- 詳情請參閱「課程手冊」、瀏覽本院網頁或向本院職員查詢。
- 「計劃」旨在鼓勵學員報讀由本院提供的兼讀制普通課程及學歷/專業課程。
 - 所有積分學費回贈不適用於報讀全日制課程、企業培訓課程及本院與本地機構、海外及國內大學合辦之課程。

Notes for Application

(For details, please refer to SCS Prospectus. For the latest updates, please visit our website: www.scs.cuhk.edu.hk)

Enrolment Procedures

Please complete the correct enrolment form and send copies of supporting documents (if specified) and cheque/bank draft/bank receipt (if any) to one of the Enrolment Centres or the Head Office of SCS in person or by mail (please mark "Enrolment Form" on the envelope). An application will be processed only upon receipt of the completed enrolment form, copies of supporting documents (if specified) and payment. If you do not receive your Receipt and Attendance Permit four calendar days prior to the course commencement date (or during a class meeting as early as possible for late enrolment), please check with the Enrolment Section at 2209 0290 or the respective programme staff. There is an administrative charge of HK\$50 on every request for an additional copy of the Receipt or Attendance Permit. Unless otherwise notified, applicants are expected to be present for class at the time and place indicated in the Prospectus. For General Courses, no separate letter of acceptance will be issued.

Payment Methods

(i) Cheque / Bank Draft

Crossed cheque/bank draft should be made payable to "The Chinese University of Hong Kong" and returned together with your enrolment form. Post-dated cheque is not accepted. Applicants who enrol for more than one course should issue a separate cheque/bank draft for each course. Please write the applicant's name, HKID card no. and course code on the back of each cheque/bank draft. Cheque/bank draft will be returned if courses enrolled are full or cancelled. If you are making payment very close to course commencement (say less than three working days), you are advised against using cheque in view of further delay arising from bank clearance. If a cheque is rejected by bank, the applicant concerned will be required to pay the course fee and an administrative charge of HK\$50 at enrolment centres in person within three working days upon receipt of notification from SCS. Failure to do so will result in cancellation of the enrolment or suspension from taking subsequent classes.

(ii) Cash

Cash payment is not accepted at Enrolment Centres and can be made via an outlet of Hang Seng Bank (excluding Hang Seng Bank at MTR Station). SCS bank slip can be obtained from Enrolment Centres, Head Office or Hang Seng Bank. "SCS copy" of the bank slip should be returned together with enrolment form to Enrolment Centres or Head Office in person or by mail.

(iii) EPS

Course fees can be paid by EPS at SCS Enrolment Centres.

(iv) Visa / Master Card

Visa / Master Card payment can be made at Enrolment Centres. Card holder's name, card number, card issuing bank and expiry date should be completed clearly in enrolment form. If the card payment is rejected by bank, students will be required to pay the course fee and an administrative charge of HK\$50 within three working days upon receipt of notification from SCS. Failure to do so will result in cancellation of the enrolment or suspension from taking subsequent classes.

(v) SCS Credit Card

Cardholders can enjoy a 6-month or 12-month interest-free instalment plan privilege on tuition fees upon enrolment of any SCS courses* at a cost of HK\$2,000 or more. For instalment amount of HK\$5,000 or above, applicant is required to pay a handling fee for interest-free instalment plan.

*If the programme consists of more than one module, applicants may enjoy the interest-free instalment plan only when the tuition fee of each individual module costs HK\$2,000 or more.

Refund

Fees paid are not refundable regardless of whether applicants have attended classes or not. Fees paid are not refundable unless the enrolled course is full, cancelled or in exceptional circumstance deemed acceptable by SCS. SCS will transfer the refund to the bank accounts of the applicants concerned. If you do not get the refund 3 to 4 weeks after returning the 'Notification of Course Cancellation/Over-subscription', please check with the Enrolment Section at 2209 0290.

Course Transfer

Transfer to another course is permitted if the enrolled course is full or cancelled. In any other event, transfer to another course can only be made subject to the approval of SCS and with an administrative charge of HK\$100 via cheque, bank draft or credit card. This application must be made not less than one week before commencement date of the enrolled course. Late applicant will not be considered. Furthermore, fees paid and the related studentship cannot be transferred from one person to another.

Course Changes

SCS reserves the right to cancel a course if enrolment is insufficient and make alterations regarding instructors, class locations, class schedules and the content of courses if necessary.

Applicants with a Disability

Disabled applicants are advised to contact Enrolment Section or respective programme staff. The information you provide is used by SCS only for the purpose of better understanding your needs and processing relevant matter concerned, in order to provide you with suitable arrangement and care if necessary.

Personal Data Collection Statement

The personal data provided on enrolment forms are used by SCS only for purposes related to the processing of enrolment and student administration. Under the provisions of the Personal Data (Privacy) Ordinance, applicants have rights to request access to and make correction of their personal data. Applicants wishing to amend their personal data should submit written requests to SCS by using Personal Data Amendment Forms which can be downloaded from SCS website: www.scs.cuhk.edu.hk or obtained via fax at 2367 2593 / 3110 0611.

SCS Cash Unit Scheme (CATS)

To encourage students pursuing continuing studies, SCS has introduced an incentive scheme - "SCS Cash Unit Scheme (CATS)". Under this scheme, students enrolling in SCS courses will be granted cash units according to the relevant category, which they can use to partially pay their course fees of future SCS enrolments. Please refer to SCS prospectus and website or contact SCS staff for details.

- CATS is designed to encourage students to take part-time general courses and award-bearing programmes solely offered by SCS.
- The cash units cannot be rebated in the enrolment of full-time SCS programmes, corporate training programmes or programmes jointly offered by SCS in collaboration with local organizations, overseas and Mainland universities.

報名中心及總辦事處 Enrolment Centres & Head Office

尖沙咀安年報名中心 Tsim Sha Tsui Oriental Enrolment Centre	旺角報名中心 Mongkok Enrolment Centre	中環報名中心 Central Enrolment Centre	沙田總辦事處 Shatin Head Office
九龍尖沙咀漆咸道南67號安年大廈13樓 週一至週五: 上午九時至下午九時 週六: 上午九時至下午六時 星期日及公眾假期休息 電話號碼: 2209 0290 傳真號碼: 2367 2593	九龍旺角山東街90A號4樓 週一至週五: 上午九時至下午八時 週六: 上午九時至下午五時 星期日及公眾假期休息 電話號碼: 2209 0290 傳真號碼: 2770 6376	香港中環夏慤道12號美國銀行中心1樓A 週一至週五: 上午九時至下午八時 週六: 上午九時至下午五時 星期日及公眾假期休息 電話號碼: 2209 0290 傳真號碼: 3110 0611	新界沙田香港中文大學博文苑 週一至週四: 上午九時至下午五時四十五分 週五: 上午九時至下午六時 星期六、日及公眾假期休息 電話號碼: 2209 0299 (語音系統 IVRS) 傳真號碼: 2603 6565
13/F, Oriental Centre, 67 Chatham Road South, Tsim Sha Tsui, Kowloon Monday to Friday: 9am - 9pm Saturday: 9am - 6pm Closed on Sundays and Public Holidays Tel: 2209 0290 Fax: 2367 2593	4/F, 90A Shantung Street, Mongkok, Kowloon Monday to Friday: 9am - 8pm Saturday: 9am - 5pm Closed on Sundays and Public Holidays Tel: 2209 0290 Fax: 2770 6376	Unit A, 1/F Bank of America Tower, 12 Harcourt Road, Central, Hong Kong Monday to Friday: 9am - 8pm Saturday: 9am - 5pm Closed on Sundays and Public Holidays Tel: 2209 0290 Fax: 3110 0611	Inter-University Hall, The Chinese University of Hong Kong, Shatin, New Territories Monday to Thursday: 9am - 5:45pm Friday: 9am - 6pm Closed on Saturdays, Sundays and Public Holidays Tel: 2209 0299 (Interactive Voice Response) Fax: 2603 6565